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Komisyi budżetowej o wniosku posła Średniawskiego w sprawie
zalesienia stoków górskich.

Wysoki Sejmie!
D nia 3. lutego r. b. postawił poseł Średniaw ski wniosek, który Sejm przeka

zał komisyi kom asacyjnej, zaś dnia 7. lutego r. b. na wniosek tejże Komisyi odstę- 
piony przez Sejm do Kumisyi budżetowej.

W nioskodawca żąda, aby Sejm w yznaczył na zalesienie nieużytków na stokach 
gór położonych pewną sta łą  dotacyę roczną do rozporządzenia W ydziału, k ra jo
wego, która użytą by była w sposób taki, jak i praktykowany jest do zalesienia 
wydm piasczystych.

Kotnisya budżetow a przyznaje, że spraw a jest ważna szczególnie ze względów 
klimatycznych i ze względów na regulaoye rzek, że takie zalesienie mogłoby z cza
sem przyczynić się wiele do dobrobytu kraju, ale z drugiej strony trzeba sobie zdać 
sprawę z tych trudności, jakie przedstaw ia kultura leśna na spadzistych i skali
stych stokach, gdzie natu ra  sam a już wskazuje, że porost drzewa jest ze względów 
gleby i położenia pr3wie niemożebny.

Na wydmach piasczystych, k tóre są . w równinach położone, a chociaż z terenem  
ruchomym ustalenie gruntu, a naw et żyzność tegoż je s t w ręku kultury ludzkiej, 
rzeczywiście widzimy, do jak ich  znakomitych rezultatów  doszła praca w tym kie
runku przez kraj zainicyowana.

Co do gołych stoków górskich trzeba dopiero przeprowadzić badania i dlatego  
K om isya budżetowa w n o s i:

Wysoki Sejm ueliwalić raczy:

Poleca się W ydziałowi krajow em u, aby sprawę poruszoną wnioskiem posła 
Sredniawskiego zbadał, tak w kierunku możliwości kultury leśnej na stokach grun
tów górskich, jak również i w tym kierunku, czy c. k. .Rząd byłby skłonnym na 
ten niezaprzeczenie ważny cel kultury krajowej przyjść z odpowiednią finansową 
pomocą.

Lwów 12. lutego 1898.

Przewodniczący;

A brahamowicz.
Sprawozdawca:

Stan isław  Jędrzejowicz.




